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Abstract (en)
[origin: ES476714A1] The invention relates to a sheet delivery apparatus on printing presses which is fitted with pneumatically operating braking
mechanisms and the function of which is to retard and tighten the merging sheet which is to be deposited. The pneumatic braking mechanisms
may be of unipatite or bipartite construction and are fitted with braking rollers pressurized with suction air and adjusted to run on print-free areas
of the printed image in order to prevent set-off of the newly printed underside of the sheet. In order to allow for adaptation of the braking force of
the braking rollers to various types of paper and bearing in mind the varying width of the print-free areas of the sheet, depending upon the printed
product, the braking rollers are disposed on a support shaft below the chain delivery and in front of the delivery pile and can readily be interchanged
with others having wider or narrower sheet support areas. Depending upon whether the braking mechanisms are of unipartite construction as
braking rollers having suction chambers and a vaccum feed integral therewith or of bipartite construction as braking rollers with separate slip-on
suction members, the support shaft is of unipartite continuous construction or of multipartite and separable construction.

Abstract (de)
Die Erfindung bezieht sich auf eine Bogenauslagevorrichtung an Druckmaschinen, die mit pneumatisch arbeitenden Bremsvorrichtungen (5)
ausgestattet ist, welche die auslaufenden und abzulegenden Bogen verlangsamen und straffen sollen. Die pneumatischen Bremsvorrichtungen
(5) können ein- oder zweiteilig ausgebildet sein und sind mit Saugluft beaufschlagten Bremswalzen (16) ausgestattet, die auf druckfreie Zonen im
Druckbild angestellt werden, um ein Abschmieren der frisch bedruckten Bogenunterseiten zu verhindern. Zwecks der Möglichkeit einer Anpassung
der Bremskraft der Bremswalzen (16) an verschiedene Papiersorten unter Berücksichtigung der Breite der je nach Druckprodukt variierenden
druckfreien Bogenbereiche sind die Bremswalzen (16) unterhalb des Kettenauslegers vor dem Auslagestapel (1) leicht auswechselbar gegen
andere mit breiterer oder schmälerer Bogentragfläche auf einer Trägerwelle (4) angeordnet. Je nachdem, ob die Bremsvorrichtungen (5) einteilig
als Bremswalzen (16) mit eingearbeiteten Saugklammern und integrierter Saugluftzuführung (21) oder zweiteilig als Bremswalzen (16) mit auf diese
aufsteckbarem, separatem Saugkörper ausgebildet sind, ist die Trägerwelle (4) durchgehend einteilig oder mehrteilig und trennbar ausgeführt.
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